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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 14. november 2006 

(FLF alm. del) udbedt sig min besvarelse af følgende spørgsmål: 

 

 

Spørgsmål 93: 
 

”WWF’s rapport om torskefiskeriet i Østersøen, jf. FLF alm. del – bilag 88, dokumenterer 

med reference til det Internationale Havundersøgelsesråd (ICES), at der i nogen Østersølande 

fanges op til mellem 50 og 100 pct. mere torsk, end der officielt rapporteres af fiskerne. Vil 

ministeren redegøre for, hvilke lande, der er tale om, i hvilket omfang de ulovlige torsk 

kommer til det danske marked, og hvorledes ministeren vil fjerne de urapporterede 

landinger?” 

 

Svar: 

 

Jeg er ikke i besiddelse af informationer, der kan angive, hvem der fanger og lander ulovlige 

torsk, hvor ulovlighederne foregår og hvordan ulovlighederne gennemføres.  

 

Jeg vil imidlertid gøre mit til at komme dette uvæsen til livs. Derfor glæder det mig, at Rådet i 

oktober aktivt støttede, at der afholdes en konference om, hvordan vi bekæmper ulovligt 

fiskeri i Østersøen. Det regionale rådgivende råd for Østersøen er gået i gang med at 

planlægge afholdelse af en sådan konference i foråret 2007, hvor Danmark vil være værtsland. 

Det glæder mig ligeledes, at Rådet har opfordret Kommissionen til i højere grad at tage 

initiativ til, hvordan man mere aktivt kan bekæmpe ulovligt fiskeri.   

 

 

 

Hans Chr. Schmidt 
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